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 Protokół  nr XXXI/09 
z Sesji Rady Gminy Łęka Opatowska 

odbytej w dniu 29 kwietnia  2009 r. 
w sali posiedzeń Urzędu Gminy w Łęce Opatowskiej 

 
 
Ad. 1. Otwarcie sesji 
 
Przewodniczący Rady  Zdzisław Kłodnicki  o godz. 11:00 otworzył sesję i po powitaniu radnych i gości 
oświadczył, iż zgodnie z listą  obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 14 radnych, co wobec 
ustawowego składu Rady wynoszącego 14 osób stanowi guorum pozwalające podejmowanie 
prawomocnych decyzji. 
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
Ponadto w sesji udział wzięli: 
- Wójt Gminy                            – pan Witold Jankowski, 
- Sekretarz Gminy                    - pan Waldemar Balcerek, 
- Skarbnik Gminy                     – pani Alina Brząkała, 
- Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – pan Tomasz Jerczyński 
- Kierownik Gminnego Zespołu Placówek Oświatowych – pani Barbara Kulak,  
 
oraz sołtysi i zaproszeni goście według list obecności stanowiących załącznik nr 2 i 3 do niniejszego 
protokołu. 
 
Ad. 2. Przyjęcie porządku obrad. 
 
Przewodniczący pan Zdzisław   Kłodnicki  przypomniał, że porządek dzisiejszej sesji przedstawia się  
następująco. 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokółu z poprzednie sesji. 
4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 
5. Sprawozdanie  Wójta Gminy z działalności  między sesjami, zwłaszcza z wykonania uchwał. 
6. Sprawozdanie wójta Gminy z wykonania budżetu za rok 2008. 
7. Dyskusja nad sprawozdaniem z wykonania budżetu za rok 2008. 
8. Zapoznanie się z wnioskiem komisji rewizyjnej rady. 
9. Zapoznanie się z opinią RIO o wniosku komisji rewizyjnej. 
10. Zapoznanie się z opinią pozostałych komisji stałych rady. 
11. Przyjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy za rok 2008. 
12. Interpelacje i zapytania radnych. 
13. Odpowiedzi na interpelacje złożone na poprzednich  sesjach.  
14. Wolne głosy i wnioski. 
15. Zakończenie obrad XXXI  Sesji Rady Gminy. 

 
Do porządku obrad przewodniczący rady i wójt zaproponowali  wniesienie następujących zmian: 

1. przyjęcie ślubowania od nowo wybranego radnego pana Łukasza Olbrycha ( pkt. 3), 
2. w pkt 9  dodać: zapoznanie z opinią o  sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy  
3. rozpatrzenie uchwały w sprawie zabezpieczenie środków finansowych na inwestycje pn. 

„wykonanie wymiany sieci wodociągowej o długości całkowitej 1499 mb w m. Łęka Opatowska 
(pkt 12, ppkt A) 

Następnie poddano pod głosowanie proponowane zmiany: 
1.przyjęcie ślubowania od nowo wybranego radnego pana Łukasza Olbrycha- „za” głosowało 13 radnych 
(jednogłośnie), 
2. w pkt 9  dodać: zapoznanie z opinią o  sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy - „za” głosowało 13 
radnych (jednogłośnie), 
3. rozpatrzenie uchwały w sprawie zabezpieczenie środków finansowych na inwestycje pn. „wykonanie 
wymiany sieci wodociągowej o długości całkowitej 1499 mb w m. Łęka Opatowska-„za” głosowało 13 
radnych (jednogłośnie), 
Porządek obrad po wprowadzeniu zmian radni przyjęli jednomyślnie – za głosowało 13 radnych. 
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Pkt 3. Złożenie ślubowania nowo wybranego radnego. 
 
Przewodniczący Rady pan Zdzisław Kłodnicki odczytał rotę ślubowania, a nowo wybrany radny  
w wyborach uzupełniających do Rady Gminy w dniu 26 kwietnia 2009 r.  
 z okręgu  Biadaszki Pan Olbrych Łukasz  wypowiedział słowa „ślubuję, tak mi dopomóż Bóg”. 
W związku z powyższym na sali obrad na 15 radnych ustawowego składu rady było obecnych 14. 
 
Ad. 4. Przyjęcie protokółu z poprzednie sesji. 
 
Uwag do protokółu z sesji XXX  nie wniesiono. Radny pan Henryk Rogalewski  zaproponował odstąpić 
od czytania protokołu. Protokół przyjęto  jednomyślnie – „za” głosowało 14 radnych.  
 
Ad. 5. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 
międzysesyjnym. 
 
Przewodniczący Rady złożył informację o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym.  
W okresie czasu od ostatniej sesji rady Gminy w dniu 02 kwietnia b.r. brałem udział  pod nieobecność 
pana wójta w otwarciu przedszkola w Trzebieniu przez „Fundacje Poznań”. Dzięki staraniom 
pracowników oświaty oraz dyrekcji szkoły w Trzebieniu wraz z Fundacja wymieniona wyżej otworzyła się 
możliwość korzystania z przedszkola dzieciom w tym wieku z m. Biedaszki i Trzebień. 

W dniu 21 kwietnia b.r. brałem udział w spotkaniu przewodniczących i wójtów z terenu powiatu, 
którego tematem było uczczenie 20 rocznicy pierwszych demokratycznych wyborów do samorządów. 
Uroczysta sesja wszystkich rad miała by miejsce 04 czerwca 2009 r. w Kępnie na sali KOSiRu. 
Zagadnienie to przedstawię Wysokiej Radzie w wolnych głosach. 

Tematyka sesji absolutoryjnej, ocena wykonania budżetu oraz posiedzenia komisji stałych 
wypełniła resztę dni do dzisiejszej sesji.] 
 
Ad. 6. Sprawozdanie  Wójta Gminy z działalności  między sesjami, zwłaszcza z wykonania uchwał. 
 
Sprawozdanie  Wójta Gminy z działalności  między sesjami, zwłaszcza z wykonania uchwał stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu. 
Do sprawozdania padły następujące pytania i uwagi: 
 
Radny pan Zimoch Piotr jest zaskoczony faktem nie załatwionych działek związanych z budową drogi  
w Szalonce w poprzedniej kadencji, kiedy był przewodniczącym rady. Z tego co pamięta rada była 
zapewniona  solennie przez pana wójta i pana Pawła Kubiaka, że wszystkie działki były załatwione, 
chyba że wprowadzono radę w błąd. 
Radny zapytał ile zakupiono tłucznia i jaka jest jego wartość. 
 
Radny pan Kopis Adam spytał o program w porozumieniu z Urzędem Pracy dot. rowów melioracyjnych,  
czy jest to działanie ze Spółką Wodną czy Urzędem Pracy.  
Radny rozumie, że kosztorys i przetarg  na remont drogi w Łęce jest rozstrzygnięty, a  oszczędności  
z tego tytułu będą przeznaczone na nitkę wodociągową. 
 
Wójt pan Jankowski Witold odpowiedział: 
- odnośnie gruntów w Szalonce- wczoraj u notariusza  sprawa została zakończona i grunty przepisane,  
a  dot. państwa . Lemaników i Tomalików,  
- tłucznia na drogi całej Gminy  zakupiono 600 ton, wartość 24.644 złote, 
- program jest we współdziałaniu ze Spółkami Wodnymi i Urzędem Pracy, który finansuje 900 zł, 
natomiast gmina dokłada ze swojego budżetu do kwoty najniższego wynagrodzenia tj. 1.270- zł. do 
każdej zatrudnionej osoby. Na program” rowy” – 2 osoby, program „powiat bezpieczny”-  2 osoby. Są 
przymiarki do programu „Zielone wakacje”. 
- przetarg na remont drogi w Łęce organizowało Starostwo Powiatowe, a informacja jest taka, że sprzedał 
się tanio. W najbliższym czasie dojdzie do rozmów co ze środkami zaoszczędzonymi, czy pan Wojewoda 
pozostawi je, czy też Starostwo będzie musiało je oddać. 
 
Ad. 7) Sprawozdania Wójta Gminy z wykonania budżetu za rok 2007. 
 
Sprawozdanie z wykonania budżetu za 2008 rok przedstawił  Wójt Gminy pan Jankowski Witold, który  
w swoim wystąpieniu zwrócił uwagę na realizację  zadań ważnych i tych uznawanych za mniej ważne.  
Do dużych zadań wójt zaliczył: 
- zakończenie  budowy kanalizacji w Opatowie, 
- kontynuacja budowy sali sportowej w Łęce Opatowskiej, 
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- budowa dróg Raków, Łęka Opatowska, 
- utwardzenie parkingu przed gimnazjum, 
- budowa chodnika w ciągu drogi wojewódzkiej w Opatowie, 
- remont stacji uzdatniania wody w Łęce Opatowskiej, 
- kontynuacja budowy remizy w Siemianicach, 
- zakup samochodu dla dzieci niepełnosprawnych wspólnie z PEFRON. 
Do zadań mniejszych zaliczono: 
- wykonanie projektów: 
- na termomodernizację budynku gimnazjum w Opatowie, szkoły podstawowej w Siemianicach  
i budynku urzędu gminy, 
- na remont stacji uzdatniania wody w Opatowie oraz dalsza część kanalizacji Łęki Opatowskiej i Lipia, 
- na rewitalizacje tzw. rządcówki w Łęce Opatowskiej, 
- na remont drogi powiatowej  w Łęce Opatowskiej. 
Do projektów realizowanych  przed Urząd Gminy o znaczeniu edukacyjnym należy: 
- zrealizowany projekt  Centrum Kształcenia na odległość w Opatowie, 
- przystąpienie do zorganizowanie  alternatywnego przedszkola przy szkole podstawowej w Trzebieniu,. 
Do szeregów  drobnych inwestycji  poprawiających stan majątku Gminy będących w użytkowaniu 
jednostek Ochotniczych Straży Pożarnych  należy: 
- remont  ogrzewania sali w Biadaszkach, 
- współfinansowanie zakupu krzeseł w Rakowie, 
- montaż bram garażowych w Opatowie, 
-  dalsza pomoc w rozbudowie sali w Piaskach. 
Wójt Gminy w swoim sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2008 rok zwrócił uwagę na takie sprawy jak: 
- kontakty z innymi ludźmi, gminami i gminami partnerskimi w Niemczech i na Węgrzech, 
- działalność kulturalno sportowa, festyny, turnieje, konkursy, dożynki, uroczystości patriotyczne; do 
wyjątkowych należą po raz pierwszy Dni Gminy Łęka Opatowska oraz 90 rocznica Odzyskania 
Niepodległości, 
- w plebiscycie gazety Puls Tygodnia wójt otrzymał tytuł wójta roku 2008 , pani Haziak Maria tytuł 
pedagoga roku, pan Piotr Rachel przedsiębiorca roku, 
- kontynuacja wydawana Biuletynu Gminnego, 
- strona internetowa, 
- wzrost liczby organizacji pozarządowych.  
Na zakończenie wystąpienia wójt Gminy pan Witold Jankowski powiedział, że nie wszystko może się 
podobać, jest wiele do zrobienia. Liczy na pomoc wszystkich tych, którzy mają na celu dobro Gminy  
i konstruktywnie przyłączą się do wspólnego wysiłku i działań na lepszą jakość życia mieszkańców 
Gminy. Pamiętać należy, że wszystkie działania muszą być przemyślane, perspektywiczne  
i  zgodne z prawem. Wójt poprosił o udzielenia absolutorium za 2008 rok. 
 
Ad. 8) Dyskusja nad sprawozdaniem. 
 
Po przedstawieniu sprawozdania wójta z wykonania budżetu za rok 2008 Przewodniczący Rady  pan 
Kłodnicki Zdzisław otworzył dyskusję nad sprawozdaniem. Po długiej ciszy i zachęcaniu 
przewodniczącego  głos w dyskusji zabrali: 
 
1. Radny  pan Zimoch Piotr powiedział, zwracając się do wójta, że powinniśmy być dumni, że mamy małe 
bezrobocie i wysokie dochody w przeliczeniu na jednego mieszkańca. Nie jest to mankament mimo. że 
ogranicza możliwości pozyskania środków z programów unijnych. Radny jest dumny i  wszędzie 
podkreśla, że gmina ma małe bezrobocie i prosi wójta aby przedstawiać to w pozytywnym świetle. 
Analizując budżet obecny i poprzednie budżety jest on bardzo podobny i ulega zwiększeniu, co cieszy. 
Podobnie jak w innych budżetach są zadania zrealizowane w 100% inne w mniejszych procentach  
o czym rozmawiano na komisjach. Radny ma niedosyt, że  zdecydowanie  za niskie środki, z tak dużego 
budżetu, przeznaczone są na inwestycje biorąc pod uwagę udział procentowy. 
Nie są brane pod uwagę wnioski i propozycje radnych oraz komisji. . W budżetach dostrzega się dużych 
natomiast mali muszą się  zaspokoić skromnymi dotacjami. W swoim sprawozdaniu wójt wymienił co 
zostało kupione w poszczególnych miejscowościach natomiast w Piaskach wójt określił,  
że pomogliśmy troszeczkę. W Piaskach robimy wszystko sami, a jesteśmy największym płatnikiem. 
Mieszkańcy taką sytuacją są sfrustrowani i radny chciałby aby byli bardziej zauważeni i inne wioski 
również. Nie do końca przyjęto dobrą strategię jeszcze za po przedniego wójta, o budowie szkoły w Łęce 
Opatowskiej gdzie  inwestycja była bardzo kosztowna co pogrążyło gminę przez długi okres. Zabiegałem 
o robienie  oczyszczalni plus kanalizacja całej Łęki oraz namawiałem wójta do włączenia Opatowa, 
ponieważ duże inwestycje mają szanse na dofinansowanie. Tamto zadanie w 97% zostało zrealizowane 
ze środków unijnych. W tej chwili to nam umknęło i kanalizację Opatowa musieliśmy robić za własne 
środki i dlatego znów 1,5% własnych środków mamy na inwestycje. Robiąc kanalizację drugiej  części 
Łęki mamy małe szanse na otrzymanie środków, bo zadanie było już realizowane. Trzeba  było iść  
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szerzej w zagadnienie kanalizacji Gminy np. w kierunku Piasek czy Rakowa i zrobić wieloletni plan 
kanalizacji Gminy nawet na 10 lat, bo duże  zadanie ma większe szanse na pozyskanie środków co 
sugerowano na szkoleniu informacyjnym dotyczącym programu  na lata 2007- 2013. 
Radny Zimoch zauważył, że brakuje radzie konstruktywnych impulsów dlatego, że nie słucha się radnych  
na poziomie uchwalania budżetu, brakuje dyskusji i debaty. Budżet 15 mln zł, my wydajemy  
na inwestycje 2,8 mln w tym 1,4 mln kredytu. Winniśmy z własnych środków realizować około  20-25%  
na inwestycje. Pod tym względem ma uwagi do budżetu i jego realizacji. Błędy są na poziomie 
uchwalania budżetu. Wszelkie pomysły na komisjach zapisane i postulowane nie są brane pod uwagę, 
nie mówiąc, że wszystkie wnioski komisji przy uchwaleniu budżetu zostały odrzucone. Brak jest dialogu 
na poziomie konstrukcji. Większych uwag do wykonania budżetu radny Zimoch nie ma. Ma natomiast 
uwagi merytoryczne do tego, że wiele rzeczy można zrobić lepiej i więcej gdyby nie pokazywano  skakać 
kto jest mocniejszy. Przy omawianym budżecie inflacja wynosiła 1-2%  i  wnioskował o nie podnoszenie 
podatków, co nie wzbudziło aprobaty u wielu radnych, którzy twierdzili że należy podnieść podatki,  
bo będą inwestycje. Podatki zostały podniesione solidnie a w inwestycjach nie ma odzwierciedlenia,  
bo budżet  skonsumowano. Bierzmy odpowiedzialność za to co uchwalamy a pretensje nie mam tylko do 
pana wójta, ale i do samych radnych. Winniśmy być radą a nie na zasadzie kto jest bardziej spolegliwy 
dla wójta. Wójt ma prawo tworzyć koalicje i jest to jego obowiązek, ale nie może być tak, że nie bierze się 
argumentów żadnych grup. 
 
Radny pan Kurek Marian stwierdził, że z realizacji budżetu jest zadowolony bo podjęto decyzję  
i zamknięto inwestycję budowy kanalizacji w Opatowie  w ciągu 1  roku. Radny życzy sobie, aby na 
przyszłość inwestycje były rozpoczęte i zakończone w jednym roku. 
Radny uważa, że „góra” surowo ocenia małe jednostki, bo to, że mamy rozwiniętą przedsiębiorczość jest 
zasługą Gminy i mieszkańców. Do tego zmniejsza się bezrobocie w sąsiednich gminach województwa 
łódzkiego i opolskiego, gdzie dowozi się pracowników na teren naszej Gminy. Jeśli chodzi  
o pozyskiwanie środków to radny nie jest zadowolony, bo mamy posłów, eurodeputowanego, który 
powinien więcej pomóc  w pozyskaniu środków dla naszego terenu. 
 
Radny pan  Flaczyk Jerzy powiedział, że na temat działania rady nie chce się wypowiadać, ale temat 
został zasygnalizowany i należy go rozważyć. 
Radny zauważył, że przestaliśmy się bać  aplikowania projektów i została wypracowana forma, chociażby  
we współpracy ze strażą i małymi kroczkami coś robimy. 
Spłata poprzednich inwestycji i przeinwestowanie powoduje, że furtka zaciągnięcia nowych  kredytów jest 
bardzo mało otwarta i ma  nadzieję, że do końca kadencji uda się z tego marazmu wyjść. 
Radny zgadza się z przedmówcą, żeby nie zapominać o małych wioskach, które też mają potrzeby, a nie 
mają swoich przedstawicieli w radzie. Radny podkreśli fakt aplikowania coraz więcej projektów razem  
z urzędem i innymi organizacjami oraz pomoc pracowników podległych wójtowi jak je zrobić, co jest 
dodatkowym elementem wpływającym na rozwój Gminy.  
Wyszliśmy z marazmu dot. oświaty, bo 2 lata temu nowym budżetem spłacaliśmy zaległości starego 
budżetu. Jakie dochody takie wydatki i nie możemy tego przekroczyć. Zdaniem radnego  budżet został 
zrealizowany prawidłowo na poziomie możliwości budżetu.  
 
Radny pan Kopis Adam odnosząc się do sprawozdania wójta oraz wypowiedzi przedmówców powiedział, 
że odnośnie pisania projektów mamy różne zdania. W kontekście bezrobocia i dochodu na jednego 
mieszkańca zastawia go kwestia należności i zaległości jakie są w budżecie Gminy. Należności sięgają 
kwoty 700 tyś., natomiast zaległości 500 tyś. zł.  Na komisji gospodarczej wyjaśniono sprawę pracy 
komornika  i możliwości ściągalności. Radnego cieszy fakt, że jako jedyna gmina w powiecie kępińskim, 
ma w swoim budżecie zaplanowane stypendia dla uczniów. Zgadza się z przedmówcą odnośnie sołectw, 
które nie mają radnych i należy sprawę przemyśleć. Nie zawsze można  załatwić wszystkie formalności, 
czego sam doświadczył, a mianowicie jako radny obiecał wykonanie drogi na Szpot,  
i cały czas jest przesuwana w czasie i sam ma w tym udział. 
Radny zwrócił uwagę aby w ramach środków referatu promocji i rozwoju  pomyśleć o efektywniejszych  
i efektownych rozwiązaniach,  które przyczynią się do tego, aby nie spierać się, czy gmina jest na 
początku czy na końcu, chodzi  o to abyśmy byli dostrzegalni w województwie wielkopolskim i nie 
stanowili tła. 
 
Wójt pan Witold Jankowski ustosunkował się do wypowiedzi radnych: 
- .odpowiadając radnemu Zimochowi P. wójt powiedział, że o bezrobociu mówił zgodnie ze stanem 
faktycznym i dla przykładu, praktycznie w punktacji jesteśmy karani, za to, że nie mamy bezrobocia, że 
dochód jest duży. Wójt jest dumny, że  mieszka w takiej gminie, gdzie ludzie są gospodarni i nie ma 
bezrobocia, 
W sprawozdaniu wymienił duże inwestycje budowane lub kontynuowane i nie mamy czego się wstydzić. 
Środki na inwestycje są a małe, ale wydajemy z naszego budżetu ile się da, zapewniając wszystkie 
sztywne wydatki np: dokładamy do oświaty, żeby placówki oświatowe mogły normalnie funkcjonować. 
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Odwaga w podejmowaniu decyzji – Opatów był podzielony na cztery zadania i  podjąłem decyzję, że 
będzie 1 etap wiedząc, że inwestycje o większej wartości finansowej łatwiej otrzymują dofinansowanie. 
To rodzi zobowiązania i musimy czekać na rozstrzygnięcie. 
Pytanie o SAPARD i pieniądze w latach 2004- 2006 to raczkowanie wszystkich, być może inwestycja 
byłaby  zrobiona w całości, ale pewności nie ma. 
Na kanalizację w Łęce staramy się o  środki z programu rolnego obszaru wiejskich łącząc inwestycje 
modernizacji stacji uzdatniania wody w Opatowie oraz kanalizacja Lipia i Łęki. Czekamy na termin 
składania wniosków. 
Absolutnie nie zapomina się o mniejszych miejscowościach, a przykładem jest sala w Kuźnicy  
i  Szalonce. Siłą rzeczy większe miejscowości  absorbują większe środki z tego względu że są duże. 
Absolutnie nie marginalizuje się grup ani osób i wszystkie uwagi, propozycje brane są  do serca.  
Mówiąc o bezrobociu mówiłem w sensie pozytywnym. 
 
Radny pan  Flaczyk Jerzy  wspomniał również o małych miejscowościach - nie jest ważne czy 
miejscowość „ X” ma 3 radnych czy 1 radnego. 
 
Odpowiadając radnemu panu Kopisowi A. -  jest świadomość należności i zaległości, są to pieniądze  
do odzyskania ale trzeba je wydobyć pod rygorem prawa, co trudno przychodzi. Kontrola RIO zawsze 
analizuje zaległości, badając je szczegółowo i nie wniosła  uwag. Stypendia zostały uregulowane. 
Promocja i rozwój trwa 2-3 lata, działania widać, że są ludzie i referat. Zajmują się  chociażby 
przygotowaniem  dni Gminy, organizacją przyjazdów delegacji zagranicznych. Praca nasila się w okresie 
letnim. W tym roku złożono wniosek na dofinansowanie dni Gminy, a także przyjazd delegacji 
niemieckiej. Jeśli jest możliwość zawsze staramy się pozyskać środki zewnętrzne. W połowie  maja 
spodziewana jest odpowiedź, czy środki dostaniemy.  
 
Przewodniczący Rady pan Zdzisław Kłodnicki powiedział, że wykonanie  budżetu pod względem 
dochodów i wydatków jest na   poziomie około  94%. Podkreślił problem zaległości i nieczystości. 
Pochwalił oświatę. Gmina Bralin posiada 1 przedszkole na terenie Gminy  i 1-2 szkoły, 1 gimnazjum. 
Nasza gmina zgodnie z decyzją rady ma sieć rozbudowaną i utrzymaną  w odpowiednim standardzie  
i  odpowiednim poziomie kadry nauczycielskiej. Ocenił wykonanie budżetu w stopniu dobrym. 
 
Radny pan Zimoch Piotr skomentował , że radny pan  Flaczek mówił, że mamy małe dochody, natomiast  
wójt że mamy duże dochody. Pan przewodniczący też nie do końca informuje radnych, mówiąc, że gmina 
Bralin ma jedno przedszkole, ale ono jest dwa razy większe niż szkoła w Siemianicach. Ile tam jest dzieci, 
ile grup, zajęcia z rytmiki, tańca, muzyki. Koszt tego przedszkola jest pewnie taki jak  naszych wszystkich. 
Jeżeli chodzi o inwestycje np. do tego budżetu na komisjach wniósł konieczność oświetlenia na 
Granicach. Na komisjach wielu radnych poparło wniosek , ale w tym temacie do dzisiaj się niewiele 
zrobiło. 
Wpływy do budżetu od podatników naszej Gminy to kwota 5 mln złotych, wykorzystujemy tylko 1 mln 
złotych, a resztę przejadamy. Z 5 mln mamy prawo przejadać jakieś pieniądze, bo jest oświata, 
administracja itd. i radny się z tym zgadza, ale relacja jest niewspółmierna i z tym się nie pogodzi. 
 
Wójt Gminy pan Jankowski Witold odpowiedział, że nie może zgodzić się ze stwierdzeniem przejadania  
i jest to stwierdzenie niestosowne. Oczywiście, że administracja bierze wynagrodzenia, oświata jest 
dotowana i szereg innych rzeczy, ale nie mówmy o przejadaniu. Jest pełne rozliczenie i szanujmy się 
Projekt oświetlenia na  Granice jest przygotowywany, zostały podjęte rozmowy z zarządem spółki 
oświetlenie uliczne. 
 
Przewodniczący Rady pan Kłodnicki Zdzisław wyjaśnił, że problem oświetlenia na Granicach istnieje od 
początku kadencji, ale ze względu na trudność i koszty zostało odstawiane. Radnych musi cechować 
zasada rozsądności. Wiem, że radny stawia problem i nie uzyskuje on akceptacji to jest jakieś 
rozczarowanie ale to było, jest i będzie. Na pewno za mojej kadencji nie będzie żadnego wymuszania  
na wójcie, a radny Piotr pomylił się mówiąc wymusić na wójcie. Jeżeli nie dojdziemy drogą porozumienia, 
kompromisu, to droga wymuszania nie dojdziemy. 
 
Radny pan Jeziorny Marcin stwierdził, że chce zareagować na wycieczki personalne i jako 
przewodniczący komisji oświaty musi ustosunkować się do słów pana Zimocha. Słowa przejadanie do 
pieniędzy, które rada wspólnie przeznacza, a wójt realizuje jest obraźliwie w stosunku do radnych jak i do 
tych co w cudzysłowie przejadają pieniądze. Jeżeli pan uważa, że przedszkole w gminie Bralin pochłania 
tyle środków co nasza  sieć przedszkoli i oddziałów zamiejscowych to nasze rozwiązanie jest 
zdecydowanie lepsze.  Mówiąc o zajęciach, to  w naszych przedszkolach jest również fachowa kadra 
odpowiednio wykształcona i odbywają się różne zajęcia. Odnośnie dyskusji pozyskiwania środków 
zewnętrznych to muszą być pozyskiwane na miarę naszych możliwości wyłożenia pieniędzy. 
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Należy pamiętać, że jeżeli chodzi o pieniądze przekazywane w formie zaliczki, to projekty muszą być 
rzędu 50-60 mln. Radny Zimoch mówił o dysproporcjach w budżecie, za mało na inwestycje, część 
pieniędzy przejadanych jak to określił, musimy zdawać sobie, że proporcje będą ulegały przesunięciu, 
dlatego, że oddając inwestycje, stacje uzdatniania wody, kanalizację, całą infrastrukturę Gminy musimy 
płacić za energię, za pracowników, remonty. Idealnie będzie wtedy jeśli stworzymy idealną gminę  
i zajmiemy się tylko i wyłącznie dobrym funkcjonowaniem., ale przed nami dużo pracy, potrzeba spokoju  
i merytorycznej dyskusji, a nie dzielenia na lepszych, gorszych, złych, niedobrych. Nie bieżmy wzorców  
z naszego parlamentu z Warszawy bo nie mamy ani czasu, ani pieniędzy. 
 
Przewodniczący poprosił, aby nie odchodzić od meritum sprawy, nie schodźmy na tematy personalne  
i poza realizacyjne wykonania budżetu. 
 
Radny pan Zimoch Piotr wyjaśnił, że używając słowa przejadanie chciał aby wszyscy zrozumieli, że jeżeli 
mamy wpływu 5 mln i przynajmniej połowę z tego udało się zainwestować było by lepiej. U nas są środki 
są konsumowane i nie powiedziałem kto je konsumuje ani nie robiłem personalnych wycieczek.  
Chciałem zwrócić uwagę, że jeżeli pan przewodniczący mówi o jednym przedszkolu, to należy 
uzmysłowić jakie one jest duże. Nie było mowy czy jest lepsze, tańsze,  gorsze, czy ten model jest lepszy 
czy gorszy. Nie mówiłem, że ten model jest korzystniejszy, czy tam się lepiej prowadzi zajęcia czy mniej. 
Jeszcze za pana Szalka była mowa, że w Bralinie utrzymują jedno przedszkole, a my trzy, stąd takie 
koszty więc wyobrażałem sobie, że to przedszkole jest takie jak w Łęce i takie miałem wyobrażenie 
dopóki je nie zobaczyłem. Cały czas kierowałem uwagi do budżetu i do pana wójta, który odpowiedział. 
Zgodzę się z panem przewodniczącym, że powinien być konsensus tylko proszę abyśmy wszyscy się 
tego trzymali i w debatach międzysesyjnych, zwłaszcza przy budżecie aby wszelkie argumenty 
wszystkich radnych brano pod uwagę. 
 
Radny pan Adamski Grzegorz obawia się o ośrodek zdrowia w Opatowie ponieważ w budżecie Gminy  
w 2008 r. była zapisana kwota na ten cel, a niewiele zostało zrobione. 
Radny ma nadzieję, że po kanalizacji priorytetem będą drogi, na które dostajemy również pieniądze, i nie 
będą to tylko główne, ale również te boczne. 
 
Po wyczerpaniu tematu przystąpiono do kolejnego punktu porządku obrad. 
 
Ad. 9) Zapoznanie się z wnioskiem komisji rewizyjnej rady. 
 
Przewodnicząca komisji rewizyjnej pani Kosińska Ewa odczytała opinię komisji o wykonaniu budżetu 
gminy Łęka Opatowska za 2008 r., która jest załącznikiem do uchwały komisji rewizyjnej z dnia 25 marca 
2009 r. w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Łęka Opatowska za 2008  
 
Ad. 10) Zapoznanie się z opinią RIO o wniosku komisji rewizyjnej. oraz o sprawozdaniu  
z wykonania budżetu za 2008 r. 
 
W tym punkcie zostały odczytane opinie RIO: 
- nr  SO 25/ 4-ABS/ Ka / 09  Składu  Orzekającego  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej w Poznaniu  
z dnia 14 kwietnia 2009 r. w sprawie wyrażenia opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady  Gminy  Łęka  
Opatowska  o  udzielenie  absolutorium  Wójtowi  Gminy Łęka  Opatowska  za 2008 rok. 
- nr SO 49/4-SP/ Ka / 09 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia  
14 kwietnia 2009 r. w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Łęka Opatowska 
sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy za 2008 rok. 
 
Ad. 11) Zapoznanie się z opinią pozostałych komisji stałych rady. 
 
Przewodniczący komisji stałych rady przedstawili opinię komisji o  sprawozdaniu z wykonania budżetu 
Gminy za 2008 r. w następującej kolejności: 

1. radny pan Jeziorny Marcin- Przewodniczący komisji oświaty, zdrowia, kultury i sportu – opinia 
pozytywna, 

2. radny pan Rogalewski Henryk Przewodniczący komisji gospodarczej – opinia pozytywna.  
3. radny pan Flaczyk Jerzy Przewodniczący komisji planowania i budżetu –  opinia pozytywna, 

 
Ad. 12) Przyjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy za rok 2008. 
 
Przewodniczący  Rady  Zdzisław  Kłodnicki  po  odczytaniu,  poddał  pod  głosowanie  projekt  uchwały  
nr XXXI/155/09 w sprawie wykonania budżetu Gminy za 2008 rok oraz udzielenia absolutorium Wójtowi 
Gminy Łęka Opatowska 
Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu -  13 głosami  „za” i 1 
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głosem wstrzymującym podjęła uchwałę nr XXXI/ 155 / 09 w sprawie   wykonania budżetu Gminy 
za 2008rok oraz udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Łęka Opatowska. 
 
ppt A) 
 
Projekt uchwały nr XXXI/156/09 w sprawie zabezpieczenia środków finansowych na inwestycje pn. 
„wykonanie sieci wodociągowej o długości całkowitej 1499 mb w m. Łęka Opatowska”. 
 
Wójt pan Witold Jankowski wyjaśnił, że sieć wodociągowa znajduje się w obrębie drogi powiatowej. W 
2009 r.  Powiat Kępiński wykona modernizację w /w drogi na którą otrzymał dotacje. Przed modernizacją 
drogi  celowym jest wymienić starą rurę wodociągową, która jest azbestowa ma 30 lat i bardzo wysoką 
awaryjność. W związku z tym wymiana jej przed modernizacją drogi powiatowej jest rozwiązaniem jak 
najbardziej korzystnym i ekonomicznym. Nie spowoduje w przyszłości uszkodzeń nawierzchni. 

  
Radny pan Adamski Grzegorz spytał jak ta uchwała wpłynie na zadłużenie Gminy ponieważ obecnie 
zadłużenie budżetu  wynosi 59%. Radny widzi celowość wymiany rury i spytał czy przewidziano w tej 
inwestycji wymianę przyłączy i hydrantów. 

 
Radny pan Zimoch Piotr poprosił o wyjaśnienie, z czego wynika kwota 710.000 złotych  
w projekcie uchwały, ponieważ tydzień temu na komisji była  mowa o 600.000 złotych. 
 
Skarbnik pani Brząkała Alina wyjaśniła, że środki finansowe na inwestycję nie są kredytem 
zwiększającym zadłużenie  tylko wierzytelnością, jest to inna forma zobowiązania. Wykonawca wraz z 
bankiem wykonują inwestycję, a rada zobowiązuje się do zabezpieczenia środków finansowych  
w przyszłych budżetach. Wartość kosztorysowa inwestycji wynosi około 600. 000  zł natomiast przy 
wykupie wierzytelności musimy zapłacić odsetki, stąd kwota 710.000 złotych.  
 
Po odczytaniu projektu Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących  
w posiedzeniu -  14 głosami  „za” uchwałę nr XXXI/156/09 w sprawie  zabezpieczenia środków 
finansowych na inwestycje pn. „wykonanie sieci wodociągowej o długości całkowitej 1499 mb  
w m. Łęka Opatowska”. 
 
O godz. 14:08 ogłoszono przerwę do godz. 14:20. 
Po przerwie na sali obrad obecnych było 12 radnych, sale opuścili radny Flaczyk Jerzy, nieco później 
Kopis Adam.  
 
Ad. 13.   Interpelacje i zapytania  radnych.  
 
 Na ręce przewodniczącego  nie wpłynęła żadna interpelacja: 
 
Ad. 14. Odpowiedzi na interpelacje złożone na poprzednich sesjach.  
 
W tym punkcie odczytano odpowiedzi na interpelacje pana Janusza Stryczka i pana Mariana Pacyny 
złożone na sesji w dniu 25 marca 2009 r. 
 
Ad. 15. Wolne głosy i wnioski.  
 
Radny pan Piotr Zimoch przypomniał o wcześniejszych swoich interpelacjach w sprawie przepustu  
w Piaskach koło pana Napierały, który jest w stanie fatalnym i prosi o interwencję w Zarządzie 
Powiatowym Dróg w Kępnie. 
 
Wójt odpowiedział, iż rozmawiał w sprawie przepustu, zostanie wykonany ale nie podano daty. 
 
Radny pan Marian Kurek poprosił, aby   na czas remontu drogi w Łęce Opatowskiej na czas sesji 
udostępnić wjazd na samochody za budynkiem urzędu. 
 
Radny pan Piotr Zimoch  powiedział, że pozwolił sobie zabrać głos w dyskusji nad absolutorium, prawie 
wyciągnięty przez pana przewodniczącego za uszy, szanuje krytykę wójta i opinie, aczkolwiek myślał,  
że przewodniczący będzie wdzięczny za tak długo oczekiwaną dyskusję, a został przez pana i kolegów 
skarcony. 
 
Przewodniczący Rady pan Zdzisław Kłodnicki  oświadczył, że jest wdzięczny za rozpoczęcie dyskusji,  
a to nie było skarcenie. 
 



 8 

Radny pan Rogalewski Henryk poinformował radnych, o staraniach w ubiegłym roku Ochotniczej Straży 
Pożarnej w Łęce Opatowskiej o zakup nowego samochodu pożarniczego, który w tym roku został 
przyznany. Samochód jest dofinansowany z Ministerstwa Spraw Wewnętrznych i Administracji, Ochrony 
Środowiska, Powszechnego Zakładu Ubezpieczeń w kwocie 300 tyś. zł, kolejne 300 tyś. gmina 
musiałaby dołożyć. 
Są możliwości pozyskania pieniędzy z innych źródeł takich jak: Marszałek Województwa, Akademii 
Rolniczej w Poznaniu, Ośrodku Ruchu Drogowego. 
Aby otrzymać samochód do końca maja pieniądze muszą zostać wpłacone. W zeszłym roku dopłata do 
samochodu miała wynieść 180 tyś. złotych, a teraz 300 tyś.  
Radny zaapelował do radnych i pana wójta, aby starać się o dofinansowanie z innych źródeł celem 
zakupu samochodu. 
 
Wójt Gminy pan Jankowski Witold stwierdził, że docenia troskę radnego o teren Gminy. Kiedy była mowa 
w ubiegłym roku o samochodzie i zabezpieczeniu środków była mowa o 120 tyś. zł, potem trochę więcej. 
W rozmowie z Prezesem Zarządu Wojewódzkiego p. Jankowskim padła kwota 300 – 350 tyś., czyli nie 
wiadomo ile samochód będzie kosztować. Wójt z żalem stwierdził, że nie ma środków na zakup 
samochodu, a obecny  sprzęt zapewnia ochronę przeciwpożarową.  
 
Radny pan Zimoch Piotr stwierdził, że jest dwoma rękami za samochodem dla Łęki. Spytał, czy ktoś  
z radnych przy tworzeniu tegorocznego  budżetu słyszał  o kupnie samochodu i zabezpieczeniu środków 
w budżecie. Próbuje się coś załatwić tylnymi drzwiami i proszę mieć pretensje tylko do siebie panie 
komendancie. Trzeba było podejść realnie do rzeczy, a teraz lament, że brakuje 300 tyś. Radny  ma 
świadomość, że kolega i druhowie z OSP wiele czasu poświęcili na załatwienie sprawy, ale jako radny 
powinien wiedzieć, że chcąc kupić taką rzecz należy uwzględnić środki  w budżecie. 
Radny zaapelował aby wszystko zrobić i  wykroić  taką sumę z budżetu, a radni przychyla się do 
propozycji zmian w budżecie kiedy wójt wystąpi do rady o przesunięcie środków. Radny poruszył problem 
straży w Lipiu, mówiąc o  obowiązku wójta i rady jest utrzymywanie bezpieczeństwa Gminy. Każda 
jednostka na terenie Gminy, do remontów sal jakieś środki otrzymuje, poza Lipiem która jest właścicielem 
sali i ją wynajmuje. Z tego tytułu płaci do budżetu podatek.  Jak ta jednostka ma funkcjonować skoro nie 
ma pieniędzy. Radny proponuje rozważyć rekompensatę tej jednostce  za wpłacony podatek. Jednostka 
nie ma motopompy, a na takie rzeczy można przeznaczyć pieniądze. 
Strażacy zrobili wiele pracy: spotkania z dziećmi, zagospodarowanie terenu, doposażyli salkę, ale na ten 
czas jest to jednostka pokrzywdzona, bo sama się utrzymuje i jeszcze płaci podatek. 
 
Wójt Gminy Jankowski Witold odpowiedział, że jeśli chodzi o środki w budżecie na nowy samochód to 
wiedza była żadna i nie mamy na to wpływu. Deklarowaliśmy, że taki samochód byłby potrzebny, ale nie 
wiedzieliśmy czy on będzie i za ile. Informacje zmieniały się w ciągu miesiąca. 
Właścicielem sali w Lipiu jest OSP Lipie, ale jeśli chodzi o sprzęt to nie  ma żadnych rozgraniczeń jaka to 
OSP. Środki na zakup sprzętu są zapisane w budżecie. Druhowie z Lipia przedstawili problemy i trzeba  
poszukać lekarstwa na ich bolączki. .  
 
Radny pan Kurek Marian powiedział, że z wypowiedzi radnego Zimocha można wnioskować, że strażacy 
większy podatek płacą niż dostają dzierżawy. 
 
Radny pan  Zimoch Piotr  dodał, że dzierżawy mają 6 tyś., a płacą około 2 tyś. podatku rocznie. 
 
Przewodniczący rady poinformował radnych o planowanej uroczystości w dniu 04 czerwca w związku  
z XX rocznicą wolnych wyborów do sejmu i senatu, która odbędzie się w Kępnie, i odczytał proponowany 
program. 
Przewodniczący przypomniał o  złożeniu oświadczeń majątkowych do 30 kwietnia. 
 
Radny pan Kurek Marian spytał czy będzie  organizowany zbiorowy wyjazd, a jeśli nie czy będzie 
zapewniony parking? 
 
Przewodniczący odpowiedział, ze to głowa organizatorów, czyli starosta i burmistrz. 
 
Radna pani Skotnik Elżbieta przypomniała, że  zgłaszała zniknięcie płytek w chodniku na Granicach  
i prosi o uzupełnienie ponieważ zrobiła się dziura, a z chodnika korzystają rowerzyści. 
 
Radny pan Kopis Adam poprosił o udrożnienie deszczówki na ulicy Pogodnej koło p. Tucholskiego. 
 
Radny pan Kurek Marian powiedział, że na ulicy  Spacerowej w Opatowie była studzienka i położono 
kostkę, woda nie spływa a jest tam taka dziura, że koło można urwać. 
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Sołtys wsi Kuźnica Słupska  pani Staloch Krystyna ponowiła prośbę przystanek dla dzieci bo jego sprawa 
ciągnie się od tamtego roku. 
 
Wójt pan Jankowski Witold odpowiedział, że przystanek w maju będzie zrobiony. 
 
Ad. 16 Zakończenie obrad  sesji Rady Gminy. 
 
W związku z tym, że wyczerpał się porządek  obrad Przewodniczący Rady Zdzisław Kłodnicki wobec 
zrealizowanego porządku obrad o  godz. 15:00  zamknął obrady XXXI sesji Rady Gminy.  
 
 
 
 
Protokółowała                                                                                              Przewodniczący Rady 
 
/-/ W. Biegasik                                                                                              /-/ Zdzisław Kłodnicki 

 

 

 


